
 
Referat - Bestyrelsesmøde  

Mandag den 26.maj 2025 kl. 17:00  
Bjerge Strands Vandværk, Filipsdalsvej 11, Bjerge Mark 

4480 Store Fuglede 
Kl.18:00 

Jens Andersen, Dr. Margrethesvej 1, 4180 Gørlev 

Til stede: Frits Fjordskov, Jens Andersen, Søren Olsen, Mathias Buchholz-Schouw, Jette Jensen 
 

Vi startede vores bestyrelsesmøde ved vandværket, hvor Mogens Hansen fra FairPris Solceller kom 
og præsenterede os for et solcelleanlæg der kan dække vores behov på vandværket . Derefter vi 
kørte til Jens og fortsatte vores bestyrelsesmøde. 

1) Godkendelse af referat fra 24. marts 2025 
Referat godkendt og underskrevet 
 

2) Orientering fra formanden  
2.1. Info om driften  

Tirsdag den 6. maj fik vi et strømsvigt, vandværket var nede i 30 minutter, Jens startede det op  

 igen til UG. 

 

       22. maj blev der udført årlig rensning af iltningstårn. Her sås at kloakventilerne ved filtret 

       trænger til en renovering. Der kommer et tilbud på udskiftning af de 4 kloakventiler, da det  

       er ikke muligt at få reservedele til dem vi har (de er forældet). 

 

       Så har vi fået underbordet den nye vandledning på Mosehøjen med 16 forbrugere. 

       Der er lavet GPS opmåling af vandledning og alle vandstik, PA underboring indrapporterer til 

       Rambøll, så vi får rette i vores ledningstegninger. 

       I forbindelse med at den gamle vandledning til Mosehøjen blev skåret af, fik vi sat en ny  

       afspærrings ventil på hovedledningen ud for Harestien, det giver os nogle flere muligheder i  

       forbindelse med lækagesøgning. 

       Vi mangler at få regningen for det udførte arbejde. 

 
2.2. Status vandspild 

Vi har haft en enkelt reparation, ud for Kæruldsvej 7, stikledningen var utæt, og gav 400 til  

500 l i timen. 

 

 



3) Status radiodækning 
3.1. Forbrugeraflæsnings App 
Søren har kik på en ny dansk app KlimaID, der tilbydes til de Danske Vandværker. 
Mere info på GF. 
 
Siden sidst er der skiftet 7 målere, yderligere 6 måler er ved at blive tjekket, her er de 3 løbet 

tør for batteri, de bliver udskiftet snarest. 

 

Der kikkes på om der evt. skal sættes en ekstra antenne op ved det offentlige toilet syd for 

kanalen for bedre radiodækning. 

 
4) Orientering kassereren  

4.1. Gennemgang internt regnskab 

Ingen ændring til det interne regnskab siden sidste referat. 

Årsregnskab afleveret hos revisor – Er som forventet  

Regnskabet fremlægges på den kommende GF.  

Investeringer i år: 

Ny vandledning til mosehøjen ca. 400.000 kr. 
4 mini sektionsbrønde ca. 100.000 kr. 
 
Kommende investeringer: 
Solcelle anlæg ca. 228.000 
Reparation af tag/dækket på renvandstanken ”ukendt” afventer tilbud. 
 
Vi har potentielt 527 stk. vandmålere med dårligt batteri der står til udskiftning i år. 
Udgift til målere og tilbud fra et VVS-firma (montering), forventes at blive en udgift på ca. 
421.000 kr. 
Vi har stadig en del ældre målere der vil forventes skiftet indenfor de næste 3 år. 

 
5) BNBO-områder  

 5.1. BNBO - oplæg Kalundborg kommune 
 Jens orienterede om Kalundborgs kommunes oplæg til udarbejdelse af en plan for BNBO-  
  områder. 
 5.2. Nedsættelse af indvindings tilladelse 
 Jens sender en ansøgning til Nanna Brendholdt Thomsen i Kalundborg kommune, om at få  

 reduceret vores vandindvindings tilladelse til 50.000m3 som er vores reelle behov (Nuværende  

 vandindvindings tilladelse er på 100.000m3). 

5.3. Nyt fra vandrådet/grundvandsrådet 

 Jens gav en orientering om afholdt grønt trepartsmøde i Eskebjerg forsamlingshus. 

 Der vil blive udarbejdet nye grundvandskort inden for de næste par år.  

 5.4. Udskiftning af brandhane i Solparken til minisektionsbrønd  
 Udsat - vi afventer tilbud fra PA Underboring.  



 
 
 

6) Projekter 

6.1. Status på rørføring til Urhøj 

Frits tager igen kontakt til PA Underboring for at få en aftale i hus.  

6.2. Status på Solcelleanlæg 

Det blev besluttet efter en grundig gennemgang med Mogens Hansen fra FairPris Solceller at 
bestille et tilbud på et solcelleanlæg til vores vandværk bestående af 2 sektioner: 

24. stk solceller x2 
15 kw/t batteri x2 
Samt træk af kabel til nødstrømdrift (Bliver evt. aktuelt senere) 

        Til en samlet pris af ca. 228.000 kr. + moms (afventer endelig slutpris) 

        Solcellerne vil blive placeret oven på dækket af vores renvandstank, dette kræver dog en   
        nærmere undersøgelse af tagpappet og der skal evt. ligges nyt tjærepap på. Frits indhenter et   
        tilbud.  

 

6.3. Status på skift af aktuator 

 Vi har stadig et udestående med udskiftning af aktuator på råvandsventilen, bedre styring af  

  trykket til natsænkning. (Blue Control). 
 

6.4. Intelligent overvågning af ledningsnet (Zonescan AI logger)  

Projektet er stoppet.  

 

Efterfølgende har vi fået kontakt til Leif Koch og det er aftalt at de kigger 2 personer forbi 

vandværket tirsdag 2025.06.17 kl. 09.00-11.00 eller kl. 11.30. 

Det vil omhandle smart AI lækagesøgning med deres nye loggere, og de har tilbudt at udføre 

en test mens de er der. 

Det giver os også mulighed for at snakke omkring det igangværende projekt de har med 

miljøministeriet omkring dette, og om det er muligt at få evt. deltagelse dækket sådan. 

 

7) Investeringer  
 7.1. Status mini sektionsbrønde 

        ML. Egetofte (vores Lækagesøge mand) er ved at fabrikerer vores 4 mini sektion brønde.  

        Afventer levering for disse, i nærmeste fremtid. Hvorefter vi tager stilling til hvor de første skal 

        sættes. 

 
8) General forsamling 

 8.1. Indkaldelse  
Der er/bliver indkaldt i lokalavisen – Hjemmesiden – facebook – samt på vores kreditor 
meddelse på vandafgiften fra vandværket. 



 8.2. Valg af nyt bestyrelse medlem 
Valg af ny sekretær og en ny suppleant. 
  
 

9) Hjemmesiden 

Intet nyt. 
 

10) Næste møde 

Hos Frits fjordskov, Eckbohusvej 2, 4480 St. Fuglede, den 29. juni kl.09:00. 
 

11) Eventuelt 

Beredskabsmail den. 23.maj fra de danske vandværker angående sårbarhed på vores system. 
Vi tager fat i Blue Control og Rambøll for at sikre os at det er dem der har ansvaret for at få 
opdateret vores styresystem. 


